

Distriktsudvalget – referat

Mødenr.: 47

Dato: Søndag, den 7. marts 2021

Tid: Kl. 16.00 – 18.00

Sted: Teamsmøde

Deltagere:

Birgitte Kronborg (D1), Jannick Holm (D2), Bibi Hollenberg og Anni Busk Sørensen (D3), Helle Madsen (D4), Lisbeth Tetsche (D5), Sönke Iwersen (D8), Aliice Østergaard (D10), Inger Overby og Thomas Vogt Hansen (D11/13), Eva Iversholt og Rene Lyngø (D12) samt Mona Nørhede Johansen og Lone Nørager (D14)

Fra DRF: Næstformand Jakob B. Ravnsbo, direktør Morten Schram Rodtwitt og klub- og sportschef Anne Silfwander

Referent: Jakob B. Ravnsbo

1. Præsentationsrunde
2. Valg af dirigent
3. Nyt fra administration og bestyrelse
4. Præsentation af kandidater på valg til repræsentantskabsmødet
5. Nyt fra klubberne
6. Breddeaktiviteter
7. Officials
8. Reglementsændringer
9. Stævnekoordinering
10. Næste møde
11. Evt.

Ad 1 - Præsentationsrunde:

Deltagerne præsenterede sig.

Ad 2 - Valg af dirigent:

Lisbet Tetsche valgtes som dirigent.

Ad 3 - Nyt fra administration og bestyrelse:

Jakob B. Ravnsbo (JBR) redegjorde for baggrunden for den nedsatte arbejdsgruppe og at DISU meddelte, at de forud for mødet havde drøftet, hvem der kunne være interesseret i at deltage i en sådan arbejdsgruppe. **DISU forespurte, om arbejdsgruppen kunne udvides med fire repræsentanter fra DISU i stedet for de ønskede tre; dette undersøger JBR og vender retur.**

DISU meddelte, at fra distrikterne ville Helle Madsen, Helle Juul og Inger Overby deltage i arbejdet, medens Jannick Holm var suppleant til arbejdsgruppen på vegne af distrikterne.

Dernæst drøftedes det rundsendte diskussionsoplæg om behov for en eventuel justering af kontingentstrukturen. Generelt var der enighed om, at beløbene, som klubberne skulle betale, ikke skulle sættes op. Enkelte deltagere kendte problemstillingen, hvor nogle klubber syntes, det blev dyrt at skulle betale 7.500 kr. ekstra for at holde et landsstævne, hvilket kunne tale for en revidering af strukturen, således at man i stedet betalte pr. afholdt landsstævne. Det blev aftalt, at deltagerne ville drøfte problemstillingen i deres bagland, således vi kunne konkludere på næste møde, om distriktsudvalget var af den opfattelse, at der var behov for at regulere kontingentstrukturen.

Endelig fortalte JBR, at bestyrelsen i DRF havde vedtaget en politik til forebyggelse af mobning, som ville blive rullet ud efter sommerferien.

Morten Schram Rodtwitt (MRO) redegjorde for det forestående repræsentantskabsmøde, som pt. stod højt på programmet i administrationen.

Desuden fortalte MRO, at der var fuld gang i den nye certificeringsordning, og Anne Silfwander (ASI) supplerede, at man derudover havde meget fokus på den nuværende foruroligende herpessituation.

Det blev efterlyst, hvor man finder updates om corona på hjemmesiden og det blev præciseret, at rideforbundet løbende ajourfører vejledningerne.

Der blev forespurgt, om man skulle lave en rullende mødetermin, hvor distriktsformændene kunne blive klædt på til at rådgive klubberne med aktuelle regler i relation til afvikling af stævner mv. under corona og det blev aftalt foreløbigt at lave en prøveordning med møde hver 14. dag, hvor man drøftede erfaringer og regler på tværs af distrikterne.

Sönke Iwersen (SIW) påpegede, at man skulle være opmærksom på, at politiets håndtering af reglerne var forskellig fra distrikt til distrikt, så man måtte ikke tro, at fordi noget var muligt et sted, at det så ville være muligt et andet sted. Der var enighed om, at det var en udfordring også i rådgivningen.

Ad 4 - Præsentation af kandidater på valg til repræsentantskabsmødet:

Jakob Skov, Ulla Tørnæs, Thomas Vogt Hansen og Jakob B. Ravnsbo præsenterede deres respektive kandidaturer til bestyrelsen for Dansk Ride Forbund.

Ad 5 - Nyt fra klubberne:

Der var en forespørgsel fra Jannick Holm, hvordan medlemsindberetningen så ud. MRO oplyste, at tallene ikke var valideret endnu, men at det så ud, som om vi gik 1.000-1.500 medlemmer ned, hvilket i lyset af coronasituationen var nådigt sluppet.

Ad 6 - Breddeaktiviteter:

Eva Iversholt (EIV) sagde, at man burde overveje at spalte breddeaktiviteten i to: én vedrørende pony game, stilstafet osv. og én med at ride på hold og de forskellige aktiviteter uden hest. Der var i øvrigt begrænset aktivitet lige nu, men onlinekurser var på tegnebrættet.

Ad 7 - Officials:

Der blev tilkendegivet et ønske om, at A-dommere skulle stå øverst i listen på hjemmesiden og nedefter i stedet for som i dag i modsat rækkefølge. ASI lovede, at hun ville prøve at se på det.

Der savnes springdommere og det blev efterlyst, om springudvalget ville uddanne nogle flere. ASI oplyste, at der var et springdommeraspirantkursus lige på trapperne.

Ad 8 – Reglementsændringer:

Der var ikke noget til behandling.

Ad 9 - Stævnekoordinering

Det blev påpeget, at det ville være vanskeligt at koordinere med alle nabo-distrikterne, når stævnerne på et eller andet tidspunkt lukker op. Det var mange stævner, der skulle afvikles og derfor blev det foreslået, at klubberne selv skulle holde øje med naboklubbernes stævner i de tilgrænsende distrikter. Der var enighed om lidt lempeligere koordinering i 2021 mellem distrikterne. Det blev efterlyst, om spillereglerne mellem distrikternes koordinering og afstemning fandtes i en nedfældet version. **Det lod ikke til at være tilfældet.**

Ad 10 - Næste møde:

Det afventer afklaring af, om det bliver et fysisk møde eller endnu et Teamsmøde afhængigt af, hvordan coronasituationen udvikler sig.

JBR blev bedt om at indkalde til møde før sommerferien - enten fysisk eller pr. Teams afhængigt af, hvad der er muligt til den tid.

Henrik Jørgensen havde nogle konkrete spørgsmål i relation til situationen i Vallensbæk og MRO bad ham om at ringe, så ville administrationen forsøge at hjælpe.

Ad 11 - Evt.:

Det blev præciseret, at det var vigtigt, at de stævnearrangerende klubber forstod, at det var den enkelte arrangerende klubs ansvar at overholde coronaretningslinjerne og det forhold, at der eksempelvis i proportionerne stod, at der ville være indendørs opvarmning, ikke var et udtryk for, at der var givet tilladelse til indendørs opvarmning. Det lå uden for distriktets kompetencer, og klubberne skulle være meget opmærksomme på selv at søge tvivlsspørgsmål afklaret med det lokale politi.

Efterskrift:

Efter mødet oplyste Inger Overby, at det i forhold til stævnekoordinering på DISU-mødet den 26/11-2015 var blevet besluttet, at de jyske og fynske distrikter skulle koordinere fra 2017 (det er refereret), men det startede så småt op i 2016. Det blev bestemt, at distrikterne skulle sende stævneplan til de tilstødende distrikter, så distrikterne efterfølgende kunne kontakte hinanden, såfremt der var stævner der kolliderede, og finde en løsning eller evt. selv vælge at rykke et stævne. Det er Ingers indtryk, at det har virket for de fleste.